
قهرمانی فوق سنگین دنیا باید به ایران برگردد

 حق سال قبل را 

این دوره گرفتیم

به رغم کسب قهرمانی، نتایج کسب شده در قهرمانی آسیا چنگی 

شمیم رضوان
به دل نزد، اما پرواضح اس��ت که س��جاد انوش��یروانی، رئیس       خبر

فدراسیون وزنه برداری ایران از نتایج رقم خورده رضایت دارد: 
»این تازه شروع کارمان است. انصافاً بچه ها در همه اوزان تلاش کردند و با کیفیت و غیرت وزنه 
زدند. تک تک بچه ها نسبت به ابتدای اردوی قبلی به لحاظ کیفی خیلی بهتر بودند. یکی، دو 
اتفاق مهم در این مسابقات رخ داد؛ اول اینکه تعداد حرکات صحیح بچه ها بالاتر رفته و این خیلی 
جای امیدواری دارد. نکته دوم اینکه چند نفر رکوردهای تمرینی و شخصی خود را در جریان 
این مسابقات شکستند. این نشان دهنده آن اس��ت که عزم بچه ها، کادر فنی و ما این است که 
گام های بزرگ و رو به جلویی برداری��م. حالا هدفمان انتخابی المپیک اس��ت و مقصد نهایی 
المپیک پاریس. سال قبل حق مان قهرمانی در آس��یا بود، اما آن را در این دوره گرفتیم! با این 
وجود دوره بعدی قهرمانی آسیا در تاشکند را بهتر می بینم و مطمئن باشید خبرهای خوبی از 

این بچه ها در آینده می شنویم.«
انوشیروانی اما هدف وزنه برداری ایران را فراتر از ایس��تادن بر سکوی نخست قهرمانی آسیا 
می خواند: »سطح این دوره از رقابت های قهرمانی آس��یا با دور قبل قابل مقایسه نبود. رقابت 
در چهار وزن از 10 وزن حتی بالاتر از المپیک بود. مسابقات اروپا هم انجام شد، اما رکوردها 
در قهرمانی آس��یا، آن هم در همه اوزان از رقابت های اروپا بالاتر بود و این نش��ان از پیشرفت 
آس��یا دارد، اما باید عقب افتادگی خود را خیل��ی زود و با برنامه ری��زی و تمرکز روی اهدافی 
که داریم، جبران کنیم. مهم ت��ر از همه اینکه  باید نفرات مدعی بیش��تری در اوزان مختلف 
داشته باشیم، قهرمانی در هر بعدی شیرین است، اما این موضوع را تأیید می کنم که کیفیت 
وزنه برداری ما دچار مشکل ش��ده و باید بهتر ش��ود. علاوه بر آن برای اینکه وزنه برداری در 
بلندمدت نتیجه بگیرد باید یک نسل و پشتوانه درست کنیم تا از سال 2025 دو مورد مهم را 
پیگیری کنیم؛ اول اینکه با اقتدار قهرمان آسیا شویم و در بیشتر اوزان برتری داشته باشیم و 

دوم اینکه قهرمانی در فوق سنگین دنیا را به ایران بازگردانیم.«
مهم ترین مسئله اما به زعم رئیس فدراسیون وزنه برداری حمایت از این رشته است: »برای ادامه 
مسیر موفقیت، نیازمند حمایت و توجه ویژه مسئولان هستیم، خصوصاً که وزنه برداری دیگر فقط 
برای آقایان نیست و یک تیم دیگر هم به ما اضافه شده که هزینه هایمان را دو برابر کرده است. بانوان 
ما هم انصافاً خوب کار می کنند. آنها سال قبل طلا گرفتند و امسال هم دو برنز به دست آوردند، 
روندی که ما را به کسب سهمیه المپیک توسط بانوان امیدوار کرده است. بی شک اگر به وزنه برداری 

خوب توجه شود، این رشته می تواند انتظارات مردم را در المپیک برآورده کند.«

درخواست ردیف بودجه در کمیته و وزارت ورزش

هاکی  روی یخ سهمیه المپیک را نشانه رفته  است
نایب قهرمانی تیم  ملی هاکی  روی یخ بانوان نام این رشته را مطرح 

اشرف رامین
کرده و انتظار می رود مسئولان از این پس نگاهی ویژه به هاکی       بازتاب

داش��ته باش��ند. دختران هاکی باز کش��ورمان در ش��رایطی در 
رقابت های تایلند روی سکوی نایب قهرمانی ایستادند که هزینه بلیت هواپیما را شخصاً پرداخت 
کرده بودند. اگرچه بعد از نایب قهرمانی به دس��تور وزیر ورزش قرار شد پول بلیت ها پرداخت 
شود، اما به گفته رئیس انجمن هاکی  روی یخ ایران مشکلات مالی و عدم حمایت ملی پوشان 

هاکی را رنج می دهد. 
کاوه صدقی در گفت وگو با مهر به بخشی از کمبودها و مشکلات اشاره داشت: »این بچه ها نه حقوق 
دارند و نه بیمه هس��تند. همه هزینه های تجهیزاتی دلاری را خودشان می پردازند و این از مواردی 
اس��ت که اگر ما بخواهیم جلوتر از این برویم یا با سرعت بیشتری پیش��رفت کنیم باید به آن توجه 
داشته باشیم. واقعاً تهیه تجهیزات برای یک بازیکن ملی با این دستاوردها می تواند ردیف بودجه در 
کمیته المپیک و وزارت ورزش داشته باشد. از این جهت واقعاً به کمک نیاز داریم. در خصوص سفر 
هم 50 درصد هزینه سفر هزینه هتل و غذاست که فدراسیون جهانی پرداخت می کند. ما هزینه ویزا و 
بلیت داریم که در تهیه آن گرفتار شدیم. قبل از اعزام وزیر به ما وعده پرداخت دادند که متأسفانه بدنه 
وزارت ورزش این را عملیاتی نکرد. بچه ها توانستند 50 درصد هزینه ها را تأمین کنند و 50 درصد 

بقیه را ما قرض گرفتیم و تیم را به مسابقات اعزام کردیم.«  
صدقی در بازتاب ادامه درخشش هاکی در آس��یا گفت: »امیدوارم بررسی شود عملکرد بازیکنان 
تیم ملی هاکی  روی یخ، پخش تلویزیونی موفقیت آنها و ش��ور و هیجانی که در دل دخترهای این 
سرزمین به وجود آمد، چقدر می تواند قیمت داشته باشد و چقدر می توانیم هزینه کنیم که شش 
بار سرود ملی ما در کشور دیگری خوانده شود و پرچم کشورمان به اهتزاز دربیاید و چنین امیدی 
در جامعه ایجاد کنیم و این هیجان را به وجود آوریم.«  رئیس انجمن هاکی در پایان برنامه های این 
انجمن را تشریح کرد: »یک برنامه اس��تعدادیابی مدون و کامل داریم که عملیاتی است، نه از نوع 
برنامه هایی که فقط روی کاغذ کار می کنند. برنامه ریزی بلندمدت ما این است که برای شش سال 
دیگر، یعنی سال 202۹ اگر بودجه مصوبی داشته باش��یم، رنگ مدالمان را در آسیا به طلا تبدیل 
کنیم. بودجه می تواند با اسپانس��ری بخش های خصوصی تأمین ش��ود و حتماً نباید زحمت مالی 
برعهده وزارت ورزش باش��د، ولی اگر واقعاً ما س��الی بین 100 تا 200 هزار دلار بودجه در انجمن 
داشته باشیم، مطمئناً مدال های آسیایی را به طلا خواهیم رساند و در بازی های زمستانی عربستان 
سعودی که سال 202۹ برگزار می شود حتماً روی سکو خواهیم رفت و به واسطه روی سکو رفتن مان 

سهمیه المپیک 20۳0 ونکور را کسب خواهیم کرد.«

قهرمانی جهان کار آسانی نیست و رسیدن به 
این مهم در رشته کشتی دشواری های زیادی 
دارد. امیررضا معصومی یکی از همان جوانانی 
است که با تلاش و ممارس�ت فراوان قله های 
افتخار را طی کرد و در سه رده سنی مختلف 
طلای جهان را به گردن آویخت، اما قهرمانی 
اصلی او زمانی به دست آمد که همه مدال های 
طلایش را تقدیم مادر شهیدان »یوسفی« کرد.
آزادکار 1۹ ساله ایران به رغم سن کمی که دارد 
افتخارات زیادی را با دوبنده تیم ملی به دس��ت 
آورده اس��ت. معصومی تاکنون س��ه قهرمانی 
کشتی آزاد جهان در رده های نوجوانان، جوانان 
و امیدها را تصاحب کرده و اخیراً نیز در اقدامی 
ارزشمند سه طلای باارزش خود را به یک مادر 

شهید اهدا کرد.
     

قهرمان سنگین وزن ایران در مسابقات کشتی 
نوجوانان جهان 2021، مسابقات جوانان جهان 
2022 و مس��ابقات امیده��ای جه��ان 202۳ 
مقتدرانه مدال طلا را ب��رای تیم ملی به ارمغان 
آورد. امیررض��ا معصومی اگرچه ت��ا قبل از این 
آشنایی زیادی با سه برادر ش��هید نداشت، اما 
به واسطه یکی از دوستانش با خانواده شهیدان 

یوسفی آشنا شد و تصمیم بزرگی گرفت. 
شهید محمد یوسفی سال ۶۳ در کردستان به 

مقام شهادت نائل آمد. شهید قدرت الله یوسفی 
سال ۶۴ در منطقه اش��نویه به شهادت رسید و 
شهید محمود یوسفی نیز در سال ۶5 در منطقه 
شلمچه شربت شهادت را نوشید. مادر این سه 
شهید والامقام از دیدن یکی از قهرمانان وطن 
خوش��حال بود و از اینکه جوانان نس��ل جدید 
ارزش جانفش��انی ش��هدا را می دانن��د به خود 

می بالید. 
     

در روزهایی که بحث توجه به نسل جوان و دهه 
هشتادی ها داغ ش��ده و اظهارنظرهای زیادی 
در خص��وص آنها می ش��ود، امیررضا معصومی 
ثابت ک��رد تغییر نس��ل هم نمی توان��د مانع از 
ترویج فرهنگ شهادت و پهلوانی شود. حرکت 
ارزشمند او بازتاب زیادی داشته است. معصومی 
در گفت وگو با »ج��وان« از تصمیمش صحبت 
کرد: »برای انجام این کار برنامه ای نداشتم، اما 
بعد از قهرمانی آسیا با یکی از دوستان آشنا شدم 
و از طریق او با خانواده شهیدان یوسفی آشنایی 
پیدا کردم. این تصمیم کام��لًا یهویی به ذهنم 
رسید. واقعیتش اصلًا خانواده شهیدان یوسفی 
را نمی ش��ناختم. وقتی به خانه این ش��هیدان 
رفتم و خاطرات مادرشان را گوش کردم با نظر 
پدرم تصمیمم را گرفتم. نمی دانم در آینده چه 
رخ خواهد داد. ش��اید اگر این ش��رایط دوباره 

برایم پیش بیاید، ب��از هم مدالم را به ش��هدا و 
خانواده شان اهدا کنم. معتقدم هرچه داریم از 

شهدا داریم.« 
اینگونه که قهرمان کش��تی آزاد جهان می گوید 
ملاقات با مادر ش��هید او را تحت  تأثیر قرار داده 
و معصوم��ی را به اه��دای مدال های��ش ترغیب 
کرده است: »در واقع همانجا بود که این تصمیم 
را گرفت��م و مدال هایم را تقدیم مادر ش��هیدان 
یوسفی کردم. دیدار با این مادر گرانقدر حس و 
حال عجیبی داشت. او سه جوان دسته گل خود را 
تقدیم این مرز و بوم کرده است. من هم سه مدال 
جهانی کشتی آزاد )نوجوانان، جوانان و امیدهای 
جهان( داشتم. با خودم گفتم این حتماً یک نشانه 
است. وظیفه خود دانستم که این مدال های ناچیز 

را تقدیم مادر شهیدان یوسفی کنم.« 
     

این اولین باری نیست که مدال آوران کشتی در 
مسیر ارج نهادن به فرهنگ و منش پهلوانی قدم 
برداشته اند. احترام به شهدا و زنده  نگه داشتن 
یاد آنها وظیفه ای است که جامعه ورزش بارها 
به آن عمل کرده است. با این  حال حواشی این 
حوزه بعضاً فعالیت های فرهنگی – ارزش��ی را 
کمرنگ کرده و باعث ش��ده بازخ��ورد آنها در 
س��طح جامعه کمتر ش��ود. با این  وجود دیدار 
امیررضا معصومی با مادر ش��هیدان یوس��فی 

مورد توجه رسانه ها و جامعه ورزش قرار گرفته 
است. قهرمان کش��تی آزاد جهان اهدای مدال 
به خانواده ش��هدا را وظیف��ه ای می داند که به 
گردنش بوده و خوش��بختانه آن را انجام داده 
است: »بر این باورم هنوز به جایگاهی نرسیده ام 
که برای جوانان کشورم یک نماد یا الگو باشم. 
فقط وظیفه خودم دانستم که برای ارج نهادن به 
مقام والای شهدا و احترام گذاشتن به خانواده 
این عزیزان، مدال هایم را تقدیم مادر سه شهید 
کنم. امیدوارم این اقدام بازتاب خوبی در جامعه 
و به ویژه جوانان داشته باشد. جوانان ایران باید 
بدانند شهدا چه ایثاری کرده اند و چه دینی به 
گردن ما دارند.« هرچن��د جنجال های فوتبال 
کل ورزش را تحت الشعاع قرار داده و می دهد، 
اما مردم انتظار دارند قهرمان��ان و مدال آوران 
در امور فرهنگی بیش��تر از اینها فعال باش��ند. 
معصومی در پایان صحبت هایش اظهار داشت: 
»کشتی رشته ای اس��ت از قشر ضعیف ورزش 
که ورزشکارانش همواره جورکش مدال آوری 
کش��ور بوده ان��د. م��دال آوران و قهرمانان این 
رش��ته نیز خاکی و پهلوان منش هستند و این 
از گذشته ها بوده و امیدواریم در همه رشته ها  
از این دس��ت اتفاقات فرهنگی ارزشی بیشتر 
ببینیم و توجه به مسائل فرهنگی تنها مختص 

رشته کشتی نباشد.«
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انتخابش ب�ه عنوان سرپرس�ت مدیرکلی فدراس�یون 
جودو همان اندازه عجیب بود که سرشاخ شدنش روی 
تاتامی با آرش میراس�ماعیلی!  حس�ن کامرانی فر تنها 
کم�ک داور ایرانی در جام ه�ای جهان�ی 2010 آفریقای 
جنوبی و 2014برزیل که سال ها در لیست الیت ایران بود 
) از 2003 تا 2015( با سابقه دبیرکلی فدراسیون فوتبال 
و ریاس�ت دپارتمان داوری فوتبال ایران، خود را درگیر 
جودو ک�رده، آن هم به عنوان سرپرس�ت دبیرکلی این 
فدراسیون. بی شک کامرانی فر می توانست کمک شایانی 
برای جامعه داوری ایران باش�د، خصوصاً این روزها که 
شاهد افت کیفیت داوری در فوتبال ایران هستیم، اما به 
نظر می رسد کامرانی فر ترجیح می دهد با دستاویز قرار 
دادن ورزشی که در نوجوانی چند س�الی با آن سروکار 

داشته، سرش را به جودو گرم کند تا به داوری!

تاتامی عرصه تازه کامرانی فر
قاب

دنیا حیدری

دوستان دیروز، دشمنان امروز
کاملًا واضح بود که دیر یا زود اختلاف نظرهای وزارت ورزش و سازمان 
خصوصی سازی خود را نشان خواهد داد، چراکه دو پاشاه در یک اقلیم 
نمی گنجد! این درست که مقابل دشمن واحد پشت هم را خالی نکرده 
بودند، اما این اتحاد جز در راس��تای منافعی که داشتند نبود، به همین 
دلیل هم با نخستین اتفاقی که منافع آنها را به خطر  انداخت، آقایان با 

صراحت لهجه رودرروی هم قرار گرفتند.
دوش��ادوش هم بودن های وزارت ورزش و س��ازمان خصوصی س��ازی 
تنها برای عبور از مانع مالکیت مشترک س��رخابی های پایتخت بود و 
بس! مهم ترین ایرادی که کنفدراسیون فوتبال آسیا بابت صدور مجوز 
حرفه ای به پرسپولیس و استقلال گرفته بود. هرچند بر کسی پوشیده 
نبود برگزاری جلسه فی الفور جهت حل این مشکل نمایشی بیش نیست 
که اگر غیر از این بود امروز وزارت ورزش و س��ازمان خصوصی سازی تا 
این اندازه علنی جان هم نمی افتادند! درگیری که نه به نفع سرخابی های 

پایتخت است و نه فوتبال ایران. 
حق را نه به وزارت ورزش می توان داد، نه به سازمان خصوصی سازی، چراکه 
هیچ یک نسبت به دیگری برتری ندارند و این در واقع جنگ قدرت است. 
جنگی که جز موازی کاری نیس��ت و نه فقط تناقضات را به رخ می کشاند 
که باعث می شود شکی برای ای اف سی باقی نماند که تصمیم گیری آقایان 
برای روشن شدن تکلیف مالکیت س��رخابی های پایتخت نمایشی بیش 
نبوده است. چند سالی می ش��ود که رئیس مجمع سرخابی های پایتخت 
در ظاهر وزیر اقتصاد است، اما این مسئولیت هر ساله برای انتخاب هیئت 
مدیره سرخابی های پایتخت به وزیر ورزش تفویض می شود تا مالک اصلی 
آنطور که می خواهد در خصوص هیئت مدیره این دو تیم اعمال نظر کند، 
امسال اما واگذاری 10 درصد از سهام این دو باشگاه پای قربانزاده را نیز به 
این داستان باز کرد، به طوری که رئیس سازمان خصوصی سازی مدعی شد 
وزارت اقتصاد و دارایی به عنوان متولی جدید دو باشگاه سرخابی اختیارات 
چیدمان هیئت مدیره های استقلال و پرسپولیس را به این سازمان داده و 
آنها برای سرخابی ها مدیرعامل و هیئت مدیره تعیین می کنند. ادعایی که 
به مزاج وزیر ورزش خوش نیامد و صدای او را درآورد، به طوری که وزارت 
ورزش صراحتاً اعرام کرد وزارت اقتصاد و دارایی تنها یک کرسی در مجمع 
این دو باش��گاه دارد و دو کرس��ی دیگر در اختی��ار وزارت ورزش و وزارت 
دادگستری است. بنابراین وزارت اقتصاد می تواند سازمان خصوصی سازی 
را به عنوان نماینده خود معرفی کند، نه تصمیم گیرنده! واکنشی که در واقع 

تصمیم سازمان خصوصی سازی را وتو کرد.
هیچ شکی نیست که سازمان خصوصی سازی در انتخاب زمان برای تغییر 
مدیریتی در این دو باشگاه کاملًا بدس��لیقه عمل کرده و ایجاد تغییرات 
مدیریتی در هفته های پایانی لیگ و کوران مس��ابقات جام حذفی هیچ 
توجیه منطقی ندارد. از س��وی دیگر این س��ازمان در حالی به تغییرات 
در کادر مدیریتی سرخابی ها اصرار دارد که پیشتر با در اختیار گذاشتن 
چند صد میلیارد س��رمایه مردم در اختیار آجرلو، نقش پررنگی در حیف 
و میل ش��دن دارایی مردم داشته و باوجود چنین اش��تباه فاحشی امروز 
اصرار به اعمال نف��وذ دارد. البته ک��ه وزارت ورزش نیز در این خصوص از 
سازمان خصوصی سازی کم نمی آورد! وزارت هم در حالی مدعی است باید 
تصمیم گیرنده نهایی باشد که هر بار با انتخاب مدیران ناکارآمد و بی کفایت 
شرایط این دو باشگاه را بغرنج تر کرده و مقصر اصلی اوضاع نابسامان امروز 
این دو تیم است. با این وجود مسئله امروز موازی کاری این دو ارگان دولتی 
است و تناقضاتی که می تواند شرایط را برای سرخابی های پایتخت سخت تر 
کند، خصوصاً که بعد از حذف اس��تقلال از لیگ قهرمانان، کنفدراسیون 
فوتبال آسیا با دقت بیش��تری در حال بررسی اوضاع سرخپوشان است و 
پرسپولیس نیز به شدت خطر حذف را بیخ گوش خود احساس می کند، 
خصوصاً که وضعیت مالکیت این دو باشگاه نیز با وجود نمایشی که آقایان 

به راه انداختند  با جنگی که امروز به راه افتاده کاملًا مبهم است.

فريدون  حسن

اوضاع برای مسی خوب نیست

باید از پاریس رفت 
این روزها تا دلتان بخواهد خبرهای انتقال لیونل مس��ی از پاریس به 
نقاط مختلف جهان شنیده می شود. پر رنگ ترین مقصد ها هم اسپانیا 
و عربستان هس��تند، اما تا وقتی که این خبر از زبان خود مسی بیرون 

نیامده باشد همه چیز در حد حدس و گمان است.
در چنین شرایطی اوضاع نامساعد ستاره آرژانتینی پاری سن ژرمن در 
پاریس به آتش ش��ایعات دامن می زند و هر روز مسی را به در خروجی 
باشگاه نزدیک و نزدیک تر می کند. اوضاع مسی بعد از فتح جام جهانی 
2022 با تحقیر فرانسه در پاریس خوب نبود. مدت هاست که هواداران 
پی اس جی رابطه خوبی با فوق ستاره ندارند و تقریباً دیداری نیست که 
او را »هو« نکرده باشند. در این اوضاع آشفته یک مسافرت نابجا و بدون 

اجازه هم اوضاع را وخیم تر کرد.
مسابقه با لوریان که تمام شد فوق ستاره با خانواده اش راهی عربستان 
شد، آن هم بدون هماهنگی که همین عجیب به نظر می رسد! انتشار 
تصاویر خن��دان او با خانواده در عربس��تان چنان خش��م ه��واداران 
پاری سن ژرمن را برانگیخت که حتی عذرخواهی او و توجیهات گالیته 
هم فایده ای نداش��ت تا مس��ی همچنان مورد غضب ه��واداران قرار 
داش��ته باش��د. رابطه ای که خوب نبود، حالا به فاجعه بارترین قسمت 
خود رسیده است. رابطه ای که به نظر می رسد به پایان خود نزدیک و 

نزدیک تر می شود.
دیدار شنبه شب مقابل آژاکسیو فرصتی بود تا مسی رابطه شکرآب شده 
خود با تماشاگران را قدری اصلاح کند، اما آنچه که در ورزشگاه رخ داد 
چیزی نبود که باب میل فوق ستاره، سرمربی، بازیکنان و حتی مدیران 
پی اس جی باشد و مسی توس��ط اکثر هواداران تیم در ورزشگاه »هو « 
شد. هرچند عده ای هم او را تشویق کردند، اما حجم انتقادها به قدری 

بالا بود که این تشویق های کم رمق چندان دیده نشد.
مسی از س��وی گالیته و باشگاه بخشیده ش��د. او طی پیامی ویدئویی 
مدعی ش��د از تصمیم گالیته برای برگزاری تمری��ن ریکاوری پس از 
مسابقه لوریان اطلاع نداشته و به همین دلیل به عربستان سفر کرده 
بود. انتش��ار همین پیام کافی بود تا گالیته او را ب��ه ترکیب ثابت تیم 
برگرداند و باشگاه هم جرایمی را که برای او در نظر گرفته بود، ببخشد. 
اما داستان هواداران تیم به طور کلی با ارکان باشگاه متفاوت است. آنها 
مسی را نبخشیده اند و حالا با شدت بیشتری از او انتقاد می کنند اینقدر 

زیاد که بازی فوق ستاره را هم تحت تأثیر قرار داده است.
شنبه شب فوق س��تاره شب س��ختی را پشت سر گذاش��ت. مارکا در 
گزارش��ی در این خصوص نوش��ت: »او هر ب��ار که ت��وپ را در اختیار 
می گرفت با هو و سوت طرفداران مواجه  می شد. البته مسی در جریان 
مسابقه تأثیر زیادی نداشت. فوق ستاره آرژانتینی نه پاس گلی ارسال 
کرد و نه موفق به گلزنی شد. به نظر می رسد جو ورزشگاه پارک دوپرنس 
کاملًا روی تمرکز مس��ی اثرگذار بوده، چراکه حتی هنگام گرم کردن 

بازیکنان قبل از مسابقه هم او مورد غضب تماشاگران بود.«
به نظر می رس��د به رغم تمام تلاشی که از سوی س��رمربی و باشگاه 
صورت می گیرد مسی و پاری سن ژرمن روز به روز در حال دور شدن 
از هم هستند و باید سرنوشت فوق ستاره را در جایی دیگر جست وجو 
کرد. مارکا صراحتاً عنوان کرده که فصل آینده مسی یا در عربستان 
خواهد بود یا در بارسلون و این یعنی همه چیز تمام خواهد شد، حتی 
قهرمانی تکراری پاریسی ها در لوش��امپیونه هم نمی تواند مانع این 

جدایی شود. 
چهره مس��ی در جریان بازی مقابل آژاکس��یو و بعد از بازی درهم و 
بدون شادابی بود. چهره ای که فریاد می زد باید پاریس را ترک کرد. 
قهرمان جهان به شدت مورد خشم طرفداران قرار دارد و با تداوم این 
روند بعید به نظر می رسد که اندک تمایل او برای تمدید قرارداد هم 
قوت بگیرد. باید منتظر ماند و دید سرانجام این تنش به کجا کشیده 
خواهد ش��د. البته هنوز هیچ چیز تمام شده نیست، هرچند که این 

رابطه به مو رسیده است.

تیرانداز همیشه در نقطه اوج نیست
تیراندازی نقطه اوج ندارد و فراز و نشیب 
زیاد دارد. اینکه یک تیرانداز همیش��ه 
در اوج بمان��د کار س��خت و پیچیده ای 
است. نتایج نمایندگان تپانچه مردان در 
جام جهانی باکو ب��ه غیر از جواد فروغی 
به نس��بت خوب بود. البته نباید زیاد از 
فروغی هم توقع داش��ت که همیشه در 
اوج باش��د، چون تیراندازی بالا و پایین 
زیاد دارد. تیرانداز همیشه نمی تواند در 

یک سطح باشد.
جواد فروغی هم فقط یک راند را خراب کرد. بقیه راندها خوب پیشرفته 
بود. شاید در یکی از 10تیرش به مشکل خورد و خیلی نمی شود به او 
ایراد گرفت. باید به جواد فرصت داد تا در مسابقات آینده خود را نشان 
دهد. او تیرانداز بسیار توانمندی به خصوص در فینال است و در آینده 
می تواند موفق باشد. سجاد پوری حسینی در مسابقات مصر هم عملکرد 
خوبی داشت. در این مس��ابقات هم که رکورد 5۸۳ را زد رکورد خیلی 
خوبی بود. ثبت این رکورد در مسابقات جهانی با حضور 120 تیرانداز 
کار سختی است. این مسابقات نش��ان داد بعد از کرونا همه تیراندازان 
تمریناتشان را شروع کرده اند و مسابقات هم درست پیش می رود. همه 
برای المپیک و کسب س��همیه تلاش می کنند. طلای تپانچه جهانی 
یکی از مهم ترین مدال های جهانی اس��ت. این م��دال از باارزش ترین 
مدال هاست. رقابت در آن زیاد است و کشورها حرف زیادی برای گفتن 
دارند. این مدال آینده س��جاد را برای کسب سهمیه المپیک روشن تر 
می کند. عملکرد بقیه تیراندازان هم قابل توجه بود، آنها نش��ان دادند 
می توانند حرف های زیادی برای گفتن داش��ته باشند. در تپانچه زنان 
هم هانیه رستمیان تنها ایرانی است که سهمیه المپیک دارد. او از انگیزه 
بسیار بالایی برخوردار است. رس��تمیان خیلی تلاش می کند و رکورد 
5۷۷ برای او قابل قبول اس��ت. او می تواند بهتر باش��د، اما باید یادآور 
شد که 10 متر رشته دوم اوست. طوماری و سبقت اللهی هم عملکرد 

متوسطی داشتند و انتظار می رفت بهتر از این کار کنند.
تیراندازان  ما دو مسابقه را از دس��ت داده اند. اگر دو میدان قبلی را هم 
تجربه می کردند ش��رایط بهتر بود. البته که ش��رایط ارز در ایران همه 
رشته ها را تحت الشعاع قرار داده است. اینکه فدراسیون تیراندازی در 
این شرایط 21 نفر را به این مسابقات اعزام کرده است جای تقدیر دارد. 
همه رش��ته ها را با تیم کامل اعزام کرده است. چهار یا پنج مربی اعزام 

شده اند که برای آنها هم انگیزه خواهد بود.

 مدال هایم
 مقابل عظمت شهیدان ناچیز است

شبکه رادیویی ورزش در نمایشگاه کتاب تهران در برنامه »به اضافه 
ورزش« میزبان نویسندگان و ناش��ران کتب ورزشی است و علاوه بر 
نقد این کتاب ها به گفت وگوی صمیمانه با آنها می پردازد. به گزارش 
روابط عموم��ی رادی��و ورزش، همزمان با برگزاری س��ی و چهارمین 
نمایشگاه بین المللی کتاب تهران، شبکه رادیویی ورزش برنامه »به 

اضافه ورزش« را از محل برگزاری این رویداد روانه آنتن می کند.

کتاب به اضافه ورزش

تیم ملی شمشیربازی س��ابر ایران با شکس��ت ایتالیا به مدال برنز 
جام جهانی مادرید رس��ید. جدال دو تیم ایران و ایتالیا برای کسب 
مدال برنز جام جهانی شمشیربازی سابر مادرید برگزار شد و تیم ایران 
موفق شد با نتیجه ۴5 بر ۳۷ ایتالیا را شکست دهد. در این مسابقه 
علی پاکدامن و محمد فتوحی نمایش خوبی داشتند. پاکدامن بازی را 
25 بر ۳0 به نفع ایتالیا تحویل گرفت و با نتیجه ۳5 بر ۳2 به نفع ایران 
تحویل فتوحی داد. فتوحی هم بازی را با نتیجه ۴0 بر ۳5 به نفع ایران 
تحویل رهبری داد و او نیز با نتیجه ۴5 بر ۳۷ بازی را به پایان رساند. 
علی پاکدامن، محمد رهبری، محمد فتوحی و فرزاد باهر ترکیب تیم 

ایران را در جام جهانی مادرید تشکیل می دهند.

برنز جهان بر گردن شمشیربازان ایران 

ابراهیم برخورداری

پیشکسوت تیراندازی

امیررضا 

معصومی بعد 

از اهدای 3 مدال 

طلا به مادر 3 شهید 

دفاع مقدس:

شیوا   نوروزی
  گفت و گو


